
Protokół Nr XIX/13 

 

z obrad XIX sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 20 września 2013 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 14 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. Franciszek Gawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Magdalena Olendzka 

10. Grażyna Płonowska 

11. Janusz Puchalski 

12. Stanisław Radulski 

13. Feliks Aleksander Wróblewski 

14. Jan Żochowski 

 

Radny nieobecny - zmarły ś/p Andrzej Kunicki 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Stanisław Bolesta  Kierownik Posterunku Policji w Brańsku  

2) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

3) Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

4) Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

5) Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 

6) Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BP 

7) Monika Falkowska  p.o. Kierownika Ref. RŚ 

8) Marek Klepacki  p.o. Kierownika Referatu  OR 

 

   oraz sołtysi i mieszkańcy Gminy Brańsk zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

   Przed otwarciem obrad XIX sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówienia modlitwy ”Anioł Pański...” w intencji ś/p Andrzeja Kunickiego zmarłego 

radnego Rady Gminy Brańsk. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XIX sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości, sołtysów 

oraz mieszkańców gminy. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali 

materiały na sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych 

wniosków i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    W związku z tym, że do Rady Gminy w dniu 17 września 2013r. wpłynęła „Informacji o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2012/2013, w tym o wynikach 

sprawdzianów i egzaminów” Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o ujęcie tej informacji w 



porządku obrad.  

Wobec braku uwag do wniosku i innych propozycji zmian w porządku sesji, Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie nad wnioskiem proponując ujęcie Informacji w pkt. 9) a pozostałe punkty 

przesunął się o jedno miejsce w dół. Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -

0 zmianę do porządku sesji przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad 

łącznie z przyjętą zmianą w brzmieniu:     

 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji rady gminy. 

4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) przyjęcia statutu Gminy Brańsk, 

b) przyjęcia zmiany statutu Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej, 

c) zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury Gminnej Biblioteki Publicznej      

w Kalnicy oraz Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej    

w Kalnicy, 

d) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Brańsk, 

e) udzielenia dotacji dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Domanowie, 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016, 

g) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

h) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk. 

6.Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za I półrocze 2013 roku. 

7.Przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2013 roku.  

8.Przedłożenie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych do 

Wójta Gminy Brańsk i Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk za 2012 rok. 

9.Przedłożenie „Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 

2012/2013, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów” 

10.Interpelacje i wnioski radnych. 

11.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

12.Sprawy różne. 

13.Zamknięcie obrad.  

 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XVIII sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XVIII sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Grażynie Płonowskiej Przewodniczącej Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, która przedstawiła pozytywną 

Opinię Komisji w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod obrady XIX sesji. (Opinia 

stanowi załącznik do protokołu). 

 



Ad.5a) Wójt Gminy Brańsk poinformował, że w związku z wprowadzoną zmianą przepisów o 

ogłaszaniu aktów normatywnych i ogłaszaniu tekstów jednolitych uchwał, mówiącą o tym, że jeżeli 

akt był nowelizowany, to w ciągu roku powinien był ogłoszony jego tekst jednolity - opracowano 

statut gminy zawierający wszystkie dotychczas wprowadzone zmiany do statutu łącznie z 

zaleceniami pokontrolnymi przesłanymi przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku.   

Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/170/13 w 

sprawie przyjęcia statutu Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5b) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku 

Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej. W uzasadnieniu poinformował, że Gmina Brańsk należy do 

Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej, do którego należą również gminy z Powiatu 

Bielskiego, Hajnowskiego i Siemiatyckiego. Związek wystąpił z pismem do wszystkich gmin, aby 

podjęły uchwały w sprawie zmian w statucie Związku poprzez zmianę zapisu § 6 Statutu. W tym 

paragrafie proponuje się wprowadzić dodatkowe zadania, którymi Związek mógłby się zajmować 

oprócz gospodarki odpadami tj. zadaniami gospodarki energetycznej, gospodarki wodno-ściekowej, 

spraw wynikających z ustawy o ochronie zwierząt, drogownictwa oraz promocji gmin. 

 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Na stan 15 

radnych w posiedzeniu wzięło udział 14 radnych, w głosowaniu nad projektem uchwały wzięło 

udział 14 radnych,  głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 Rada Gminy Brańsk 

podjęła Uchwałę Nr XIX/171/13 w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Gmin Regionu 

Puszczy Białowieskiej /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 

Ad.5c) Wójt Gminy poinformował, że przepisy ciągle się zmieniają był okres, kiedy był zakaz 

łączenia Ośrodka Kultury z Biblioteką. Obecne przepisy na to pozwalają, aby te instytucje 

funkcjonowały, jako jedna.  

Dalej Wójt Gminy powiedział – „Doszliśmy w urzędzie do wniosku aby nasze instytucje kultury 

połączyć dlatego, że inna ustawa nakazuje, aby dla tych instytucji prowadzić oddzielną całą 

księgowość. To, że należy zapewnić etat, czy zatrudnić pracownika z księgowości urzędu na część 

etatu, to jedna sprawa a druga to należy stworzyć nowe odrębne dokumenty: zarządzenia, instrukcje 

i sporządzać odrębne rozliczenia, sprawozdania roczne, półroczne, kwartalne, podobnie jak  to jest 

robione dla każdej szkoły czy GOPS ( co sprowadza się do jakiegoś absurdu ). Ten nasz zamiar 

musi jeszcze zaopiniować wiele instytucji, o których czytaliście Państwo w projekcie uchwały. 

Jeżeli uzyskamy pozytywne opinie, w przyszłości podejmiemy uchwałę o połączeniu jednostek. 

Chcemy, aby była jedna instytucja, jeden dyrektor i jedna księgowość.  

 Następnie Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych 

instytucji kultury Gminnej Biblioteki Publicznej w Kalnicy oraz Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/172/13 w sprawie 

zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Kalnicy oraz Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w 

Kalnicy. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5d) Pani Jolanta Januszewska Kier. GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Brańsk. Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że taka uchwała była 

podjęta 31 marca 2005 roku, obowiązuje do dzisiaj, jednak z racji zmiany przepisów ten regulamin 

w niektórych miejscach musi zostać trochę zmieniony, projekt zmiany radni otrzymali w 

materiałach na sesję, m.in. w § 10 był zapis, że wnioski można składać w urzędzie gminy teraz dla 



udogodnienia dodaje się, że można składać również w GOPS. Był zapis, że Wójt powołuje komisję 

stypendialną do zaopiniowania wniosków, obecnie zmienia się, na zapis, że Wójt może powołać  

komisję do opiniowania wniosków. Wszystkie zmiany wynikają z przepisów, więc nie ma potrzeby 

czytania całego regulaminu.  

 Pani Kierownik GOPS Jolanta Januszewska dodatkowo poinformowała o wysokościach 

stypendium w zależności od progów dochodowych: 

- przy miesięcznej wysokości dochodu na osobę w rodzinie ucznia do 100 zł  - do200% kwoty 

kryterium dochodowego -  kwota ta wyniesie 212zł  

- przy miesięcznej wysokości dochodu na osobę w rodzinie ucznia od 101 zł do 200 zł netto- do 

150% kwoty kryterium dochodowego - kwota ta wyniesie 159zł, 

- przy miesięcznej wysokości dochodu na osobę w rodzinie ucznia powyżej 201 zł netto -do 100% 

kwoty kryterium dochodowego kwota ta wyniesie 106zł. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/173/13 w sprawie w 

sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Brańsk.  /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5e) Wójt gminy Brańsk poinformował, że dwie jednostki OSP w Świrydach i Domanowie 

należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. W ubiegłym roku jednostka OSP Świrydy 

otrzymała 100% dotacji na zakup narzędzi tzw. nożyc do cięcia karoserii w razie wypadku. W tym 

roku taką dotację w wysokości 32tys.zł otrzymała jednostka OSP Domanowo. Z racji tej, że za taką 

kwotę nie kupi się dobrej klasy narzędzi np. do cięcia większych, grubszych fragmentów 

samochodów czy nawet maszyn rolniczych, postanowiono przyznać jednostce dotację i zakupić 

sprzęt dobrej klasy, aby w razie nieszczęścia było można komuś pomóc a może nawet uratować 

życie.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/174/13 w sprawie 

udzielenia dotacji dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Domanowie /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5f) Skarbnik Gminy poinformowała, że radni w materiałach otrzymali projekt uchwały w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-2016, jednak na 

dzień dzisiejszy ulega ona zmianie w zakresie roku 2013 ponieważ po przeanalizowaniu przez Pana 

Paprockiego Kier. Redf. BP wydatków remontowych i inwestycyjnych oraz  w związku z tym, że w 

budżecie są środki finansowe z nadwyżki roku ubiegłego, zostały zaproponowane przez Wójta 

Gminy dodatkowe zadania inwestycyjne, do ujęcia w budżecie na ten rok a które maj wpływ na 

zmianę WPF.   Z tego najważniejsze jest to, że deficyt budżetowy zwiększa się, ale zostanie 

pokryty środkami finansowymi z budżetu lat ubiegłych w kwocie 1.260.000zł (tyle mamy 

nadwyżki) i wolnych środków w kwocie 182.402,00 zł. 

   Następnie Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2013-2016 zwracając uwagę na proponowane zmiany w stosunku do 

projektu: 

 

Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2012-2016  

polegają na: 
1. Zmniejszeniu planu dochodów ogółem w roku 2013 o kwotę 4 778 722 zł  w tym: dochody 

bieżące uległy zmniejszeniu o kwotę 1 170 461 zł,  dochody majątkowe uległy zmniejszeniu o 

kwotę 3 608 261 zł.  



2. Zmniejszeniu uległy wydatki ogółem w 2013 r. o kwotę 4 637 255 zł  w tym: wydatki bieżące 

uległy zwiększeniu o kwotę 576 416 zł,  wydatki  majątkowe  uległy  zmniejszeniu  o kwotę 5 

213 671 zł. 

3. Zmianie uległ wynik finansowy : 

Deficyt budżetowy w wysokości –   2.302.273,00 zł - zostanie pokryty: 

 przychodami pochodzącymi z zaciągniętej pożyczki  

na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych  

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  

na zadanie pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni  

ścieków  na terenie Gminy Brańsk” w wysokości  -    859.149,00 zł, 

 nadwyżki budżetu z lat ubiegłych    - 1.260.722,00 zł, 

 wolne środki       -    182.402,00 zł. 

 

 4. Zmniejszeniu planu dochodów ogółem w 2014 roku o kwotę 238 471 zł w tym: dochody 

majątkowe uległy zmniejszeniu o kwotę 238 471 zł, natomiast dochody bieżące pozostały  

bez zmian. 

 

Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2012-2016 polegają na: 

1. Zmniejszeniu nakladówna realizację zadania "Równe Szanse" o kwotę 9 640 zł. Rzeczywiste 

łączne naklady finansowe wynoszą 90 000 zł, z tego kwotę 12 634 zł wydatkowano w 2012 r.,        

a kwotą 77 366 zł zaplanowano do wydatkowania w 2013 r. 

2. Zwiększeniu nakladów na realizację zadania "Budowa budynku rekreacji indywidualnej przy 

zbiorniku wodnym Otapy - Kiersnówek" o kwotę 4 429 zł. 

3. Zmniejszeniu nakładów na realizację zadania „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Gminy Brańsk” o kwotę 1 141 296 zł, w wyniku rezygnacji niektórych mieszkańców z 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

4. Wycofaniu z realizacji zadania "Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych 

mieszkańców" w wyniku negatywnego rozpatrzenia przez Urząd Marszałkowski wniosku               

o dofinansowanie w/w zadania ze środków unijnych. 

5. Zmniejszeniu nakładów na realizację zadania „ Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w 

budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” o kwotę 706 322 zł. Po 

przeprowadzonym przetargu zmniejszono koszty realizacji w/w zadania. 

6. Zwiększono nakłady na poprawę bezpieczeństwa komunikacyjnego dróg gminnych o kwotę       

1 366 410 zł z czego w roku 2013 r. o kwotę 684 205 zł. Do zadania "Poprawa bezpieczeństwa 

komunikacyjnego dróg gminnych włączono drogę gminną Markowo- Glinnik.  

  

   Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały łącznie z przyjętymi 

poprawkami. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XIX/175/13 sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2013-

2016 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5g) Pani Skarbnik poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2013 rok, który radni otrzymali w materiałach również należy wprowadzić dodatkowe zmiany, 

które wiążą się ze zmianami w WPF. Następnie Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany do 

uchwały i załączników łącznie z poprawkami: 

  



Do załącznika Nr 1 

 W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi §0970 w wyniku rezygnacji mieszkańców z budowy oczyszczalni ścieków 

zmniejszono dochody z tytułu dobrowolnych wpłat mieszkańców na ten cel o kwotę 114 977,00 zł. 

 

W dz. 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, 

rozdz. 40002 – Dostarczanie wody zwiększono środki na dofinansowanie założenia monitoringu 

przy zbiorniku wodnym Otapy w wysokości 5 500,00 zł z funduszu prewencyjnego PZU. 

W dz. 400 rozdz. 40001 – Dostarczanie ciepła w §0970 zmniejszono dochody 

w wysokości 1 250 000,00 zł z tytułu dobrowolnych wpłat na montaż instalacji solarnych 

na budynkach prywatnych, gdyż zadanie zostało wycofane z realizacji w wyniku negatywnego 

załatwienia wniosku o dofinansowanie ze środków unijnych przez Urząd Marszałkowski. 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 - Urzędy gmin §0970 zwiększono 

dochody o kwotę 19 000,00 zł z tytułu wpływu odszkodowania z PZU. 

 W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe §2030 
na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację 

na realizację zadań własnych pn. „Radosna szkoła” o kwotę 12 000,00 zł, w §2700 na podstawie 

pisma Ministerstwa Sportu zwiększono dotację na remont sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej 

im. Jana Pawła II w Holonkach, Szkoła Filialna im. Ks. Stefana Wyszyńskiego w Chojewie o kwotę 

66 928,00 zł. 

 W rozdz. 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych §2030 na 

podstawie pisma Podlaskiego Kuratorium Oświatowego w Białymstoku zwiększono dotację celową 

z budżetu państwa na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego o kwotę 25 

254,00 zł. W rozdz. 80104 – Przedszkola §2030 na podstawie pisma Podlaskiego Kuratorium 

Oświatowego w Białymstoku zwiększono dotację celową z budżetu państwa na dofinansowanie 

zadań w zakresie wychowania przedszkolnego o kwotę 18 630,00 zł. 

 W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85213 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne 

opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej 

§2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową  

na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 494,00 zł. 

 W rozdz.85214 – Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne  

i rentowe §2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację 

celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 1 270,00 zł. 

 W rozdz. 85295 - Pozostała działalność §2030 na podstawie pisma Podlaskiego 

Urzędu Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o 

kwotę 22 163,00 zł. 

W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała 

działalność w ramach realizacji zadania pn.: „Nowe kwalifikacje – lepsze jutro” w §2707 

zmniejszono dochody z tytułu dofinansowania realizacji w/w zadania ze środków  unijnych  

o kwotę 3 275,00 zł, a jednocześnie w §2709 zwiększono dochody  z tytułu dofinansowania  

w /w zadania środkami pochodzącymi z budżetu państwa o kwotę 3 275,00 zł.  

 W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna 

dla uczniów §2030 na podstawie pisma z Podlaskiego Kuratorium Oświaty w Białymstoku 

zwiększono dochody o kwotę 7 799,00 zł na wypłatę stypendiów i zasiłków szkolnych, w §2040 

na podstawie pisma z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dochody 

o kwotę 15 078,00 zł na zakup podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 

uczniom w 2013 r. „Wyprawka szkolna”. 

 W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby §2707 w związku z otrzymaniem dofinansowania ze środków 

unijnych na remont świetlicy w Puchałach Starych w wysokości 49 400,00 zł zwiększono środki na 



ten cel a zmniejszono środki wcześniej przeznaczone na remont dwóch świetlic tj. w Brzeźnicy i 

Puchałach Starych w wysokości 49 000,00 zł. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz. 

40001 – Dostarczanie ciepła §6297  zmniejszono dochody z tytułu dofinansowania zadania pn.: 

„Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Brańsk” o kwotę 595.466,00 zł, gdyż zmniejszyła się wartość zadania po przetargu. 

W związku z nie otrzymaniem dotacji na zadanie pn. „Montaż instalacji solarnych na budynkach 

prywatnych mieszkańców oraz budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” 

zmniejszono dochody o kwotę 3 750 000,00 zł – zadanie zostało wycofane z realizacji w roku 2013 

z powodu braku dofinansowania ze środków unijnych. 

W dz. 600 - Transport i łączność rozdz. 60016 - Drogi publiczne i gminne §6330 
zwiększono dotację z budżetu państwa na przebudowę drogi gminnej Markowo – Glinnik. 

W dz. 700 - Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami 

i nieruchomościami §0770 zwiększono dochody o kwotę 55 000,00 zł z tytułu sprzedaży działki 

i budynku w Kalnicy.  

 

 Do załącznika Nr 2 

 

 W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi §4140 zwiększono wydatki o kwotę 2 000,00 zł na składki PFRON, w §4170 

zwiększono wydatki na opracowanie operatu wodno prawnego o kwotę 5 500,00 zł, a jednocześnie 

w §4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 5 500,00 zł. w §6057 

zmniejszono wydatki na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków o kwotę 238 471,00 zł 

(środki unijne), w §6059 w wyniku rezygnacji mieszkańców z budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków zmniejszono wydatki na ten cel o kwotę 114 977,00 zł i zwiększono wydatki 

na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków własnych o kwotę 146 340 zł, 

w §6060 zwiększono wydatki o kwotę 165 000,00 zł na zakup agregatów prądotwórczych 

do hydroforni Domanowo, Brzeźnica, Koszewo, Kalnica. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę,  

rozdz. 40001 – Dostarczanie ciepła w §6057 zmniejszono wydatki w wysokości 4 345 466,00 zł 

w tym:  

- na zadanie pn.: „Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych mieszkańców 

oraz budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” w wysokości 

3 750 000,00 zł, gdyż nie otrzymaliśmy dofinansowania ze środków unijnych zadanie 

zostało wycofane z realizacji w roku 2013, 

 

- na zadanie pn.: „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Brańsk” w wysokości 595.466,00 zł, gdyż wartość zadania 

zmniejszyła się po przeprowadzeniu przetargu. 

 W rozdz. 40002 – Dostarczanie wody §4170 zwiększono wydatki o kwotę 1 200,00 zł 

na kontrolę zbiornika wodnego Otapy- Kiersnówek, w §4300 zwiększono wydatki na założenie 

monitoringu przy zbiorniku wodnym Otapy – Kiersnówek, w §4430 zwiększono wydatki na opłatę 

ubezpieczenia budynku rekreacji indywidualnej położonego przy zbiorniku wodnym Otapy – 

Kiersnówek o kwotę 800,00 zł, w §6059 zwiększono wydatki o kwotę 4 429,00 zł na zakup 

szalówki na budynek rekreacyjny przy zbiorniku Otapy – Kiersnówek. 

W rozdz. 60016 - Drogi publiczne i gminne  

Zwiększono wydatki na profilowanie dróg gminnych w §4300  o kwotę 60 000,00 zł. 

W §6050 zmniejszono wydatki na: 

-  remont drogi Kiersnowo – Pace o kwotę 60 000,00 zł 

- przebudowę drogi gminnej Glinnik – Markowo odcinek przez wieś Pasieka o kwotę        

  440 000,00 zł. 

W §6050 zwiększono wydatki na: 



- przebudowę drogi gminnej we wsi Glinnik o kwotę 236 000,00 zł – zwiększono odcinek  

  do wykonania, 

-  przebudowę drogi gminnej we wsi Brzeźnica o kwotę 1 500,00 zł, 

- poprawę bezpieczeństwa komunikacyjnego drogi gminnej Markowo – Glinnik – nowe 

   zadanie – 684 205,00 zł, 

- remont drogi gminnej przez wieś Pietraszki – 10 000,00 zł. 

(931 705,00 zł – 500 000,00 zł = 431 705,00 zł) 

W rozdz. 60095- Pozostała działalność §4210 zwiększono wydatki o kwotę 2 500,00 zł 

na oznakowanie gminnych przystanków. 

W dz.750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin §6060 zwiększono 

wydatki o kwotę 30 000,00 zł na zakup agregatu do Urzędu. 

W rozdz. 75075 - pomoc jednostek samorządu terytorialnego §4300 zwiększono wydatki 

o kwotę 8 000,00 zł na promocję gminy. 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 - 

Ochotnicze straże pożarne §2820 dofinansowano dla jednostki OSP Domanowo zakup sprzętu 

finansowany w części ze środków Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego, w §4210 

zwiększono wydatki na zakup materiałów i wymianę okien na remont podłogi w budynku 

OSP Lubieszcze o kwotę 15 000,00 zł oraz na wykonanie łazienki, toalet i remont pomieszczeń 

budynku OSP Szmurły o kwotę 9 000,00 zł, w §6050 zwiększono wydatki o kwotę 500,00 zł 

na remont budynku OSP Glinnik. 

   W dz. 801 - Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe  

w §4210 zwiększono wydatki o kwotę 3 000,00 zł ze środków własnych w ramach programu 

„Radosna szkoła” na zakup materiałów do  remontu pomieszczeń przeznaczonych do miejsc zabaw 

dla SP Holonki filia Chojewo oraz SP Domanowo filia Świrydy, 

w §4240 zwiększono wydatki na zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 12 000,00 zł, z dotacji 

celowej pn. „Radosna szkoła” na zakup pomocy dydaktycznych do miejsc zabaw w SP w 

Holonkach Szkoła Filialna w Chojewie oraz SP Domanowo Szkoła Filialna w Świrydach,. 

w §4270 zwiększono wydatki o kwotę 106 112,00 zł - na remont sali gimnastycznej przy Szkole 

Filialnej w Chojewie o kwotę 105.612,00 zł z czego 66 928,00 zł pochodzi ze środków 

przekazanych przez Ministerstwo Sportu i 38 684,00 zł ze środków własnych, 500,00 zł na 

konserwację dźwigu w SP w Domanowie 

w §4300 zwiększono wydatki o kwotę 7 800,00 zł, na zabezpieczenie szybu dźwigowego przed 

napływem wody o kwotę 4 600,00 zł w SP w Domanowie, 1 200,00 zł na usługi kominiarskie w SP 

Mień i 2 000,00 zł na przegląd przewodów kominowych i wentylacyjnych w SP Holonki, 

w §4370 zwiększono wydatki na zakup usług telefonicznych o kwotę 500,00 zł w SP Domanowo   

w §4410 zwiększono wydatki na podróże służbowe krajowe o kwotę 100,00 zł w SP Domanowo,  

w §4610 zwiększono wydatki na opłatę odsetek dotyczących zadania „Równe Szanse” o kwotę 

1 189,00 zł i kwotę 3 000,00 zł na pokrycie kosztów sądowych w SP Domanowo i SP Holonki. 

 W rozdz. 80103 - Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych §4010, §4110, 

§4120 na podstawie pisma Podlaskiego Kuratorium Oświaty w Białymstoku zwiększono wydatki 

na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego o kwotę 25 254,00 zł 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w tym dla SP Domanowo 

8 280,00 zł, SP Holonki kwota 14 076,00 zł oraz SP Mień 2 898,00 zł.  

W rozdz. 80104 - Przedszkola w ramach zadania „Edukacja dzieci naszą przyszłością"   

w §4307 zwiększono wydatki na posiłki dla dzieci o kwotę 20 000,00 zł oraz w §4447 zwiększono 

wydatki na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli i pracowników obsługi 

o kwotę 11 922,00 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w §4017 na wynagrodzenia pracowników 

o kwotę 31 922,00 zł, w §4019, §4119, §4129 zwiększono wydatki o kwotę 18 630,00 zł 

na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń dla pracowników pedagogicznych na prowadzenie 

zajęć dodatkowych, w tym dla SP Domanowo kwota 6 624,00 zł oraz SP Holonki kwota 

12 006,00zł. 

W rozdz. 80110 – Gimnazja §4210 zwiększono wydatki o kwotę 16 200,00 zł, z czego 



na zakup mebli do Publicznego Gimnazjum w Glinniku o kwotę 7 500,00 zł i na zakup mebli 

do Publicznego Gimnazjum w Oleksinie o kwotę 8 700,00 zł, §4280 zwiększono wydatki o kwotę 

50,00 zł na zakup usług zdrowotnych, zwiększono wydatki w §4300 o kwotę 8 000,00 zł na montaż 

wykładziny z przygotowaniem podłoża, w §4350 zwiększono wydatki o kwotę 500,00 zł na zakup 

usług telefonicznych.  

W rozdz. 80113 – Dowożenie uczniów do szkół zwiększono wydatki w §4010 

na wynagrodzenia kierowcy i opiekunów o kwotę 15 000,00 zł, w §4110 – na składki ZUS o kwotę 

5 000,00 zł, w §4120 na składki Funduszu pracy o kwotę 700,00 zł. 

W rozdz. 80146 – Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli §4300 zwiększono wydatki 

o kwotę 800,00 zł na aktualizację publikacji, jednocześnie zmniejszono wydatki w §4700 szkolenia 

pracowników o kwotę 800,00 zł. 

 W rozdz. 80195 – Pozostała działalność w §4170 zwiększono wydatki na 

wynagrodzenia komisji egzaminacyjnej na stopień awansu nauczyciela o kwotę 600,00 zł. 

 W dz. 852 - Pomoc społeczna, rozdz. 85202 – Domy Pomocy Społecznej 

§4330 zwiększono wydatki o kwotę 62 000,00 zł na dofinansowanie pobytu w domu pomocy 

społecznej. 

W rozdz. 85205 – Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie w §4210 

zwiększono wydatki na zakup publikacji o kwotę 500,00 zł a zmniejszono wydatki w §4300 zakup 

usług pozostałych. 

W rozdz. 85213 - Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające 

niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby 

uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej §4130 w wyniku  zwiększenia dotacji 

celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin, zwiększono wydatki na opłacanie składek 

na ubezpieczenie zdrowotne o kwotę 494,00 zł. 

W rozdz.85214 – Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne  

i rentowe §3110 w wyniku zwiększenia dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących 

gmin  zwiększono wydatki na  wypłaty zasiłków okresowych o kwotę 1 270,00 zł. 

W rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej §4210 zwiększono wydatki o kwotę 

250,00 zł na zakup artykułów biurowych, w §4400 zwiększono wydatki o kwotę 1 512,00 zł 

na opłatę czynszu za lokal jednocześnie zmniejszając w §4300 zakup usług pozostałych o kwotę 

1 762,00 zł. 

W rozdz. 85295- Pozostała działalność §3110 w wyniku zwiększenia dotacji celowej  

na realizację własnych zadań bieżących gmin  zwiększono wydatki na  realizację programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 22 163,00 zł. 

W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała 

działalność w ramach realizacji zadania pn.: „Nowe kwalifikacje – lepsze jutro” w §4017 

zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń dla pracowników wykonujących zadania związane  

z realizacją projektu o kwotę 155,00 zł, w §4117 zmniejszono wydatki na składki na ubezpieczenia 

społeczne o kwotę 94,00 zł, w §4127 zmniejszono wydatki na składki na Fundusz Pracy o kwotę 

61,00 zł, w §4217 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 2 960,00 zł,  

w §4307 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych finansowane ze środków  unijnych  

o kwotę 3 275,00 zł i zwiększono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 2 960,00 zł,  

w §4309 zwiększono wydatki na zakup usług pozostałych  finansowanych środkami z budżetu 

państwa o kwotę 3 275,00 zł.  

 W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – Pomoc materialna 

dla uczniów §3240 na podstawie pisma  z Podlaskiego Kuratorium Oświaty w Białymstoku 

zwiększono wydatki o kwotę 12 926,00 zł na wypłatę stypendiów i zasiłków szkolnych, w §3260 

na podstawie pisma z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono wydatki 

o kwotę 15 078,00 zł na zakup podręczników dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy 

uczniom w 2013 r. „Wyprawka szkolna”. 

W dz. 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 90002 – Gospodarka 

odpadami §4210 zwiększono wydatki na zakup kamer na wysypisko, w 4300 zwiększono wydatki 



na wykonanie monitoringu składowiska w Domanowie o kwotę 1 000,00 zł. 

W rozdz. 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej §4210 zmniejszono wydatki na zakup 

materiałów i wyposażenia o kwotę 9 050,00 zł, w §4260 zwiększono wydatki o kwotę 5 350,00 zł 

na zakup energii w budynku siedziby referatu gospodarki komunalnej, w §4270 zwiększono 

wydatki o kwotę 5 000,00 zł na remont równiarki, w §4280 zwiększono wydatki na badania 

kierowców o kwotę 2 750,00 zł, w §4700 zwiększono wydatki na szkolenia pracowników o kwotę 

4 500,00 zł, w §4300 zwiększono wydatki o kwotę 3 000,00 zł na pozostałe usługi, w §4360 

zwiększono wydatki o kwotę 400,00 zł na zakup usług telefonicznych, w §4410 zwiększono 

wydatki o kwotę 1 000,00 zł  na podróże służbowe, w §6060 zwiększono wydatki o kwotę 

60 000,00 zł na zakup koparko – ładowarki i ciągnika.  

 W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby zmniejszono dotację dla Gminnego Ośrodka Upowszechniania 

Kultury w Kalnicy w §2480 o kwotę 20 000,00 zł przeznaczonych na założenie monitoringu przy 

zbiorniku wodnym Otapy – Kiersnówek. Zwiększono wydatki o kwotę 118 000,00 zł, z czego 

20 000,00 zł na remont świetlicy we wsi Kadłubówka - wymiana okien, zakup desek podłogowych i 

szalówek oraz 98 000,00 zł na I etap remontu świetlicy w Brzeźnicy, w §2487 zwiększono o kwotę 

49 400,00 zł jako dofinansowanie remontu świetlicy w Puchałach Starych ze środków unijnych, 

a zmniejszono o kwotę 49 000,00 zł na remont świetlicy wiejskiej w Brzeźnicy, gdyż nie 

otrzymaliśmy środków. 

 W dz.926 – Kultura fizyczna, rozdz. 92601 - Obiekty sportowe §6050 zwiększono 

wydatki na remont budynku po byłej zlewni mleka we wsi Patoki w wysokości 5 400,00 zł 

z przeznaczeniem na magazynek sportowy dla młodzieży. 

W rozdz. 85212 – Świadczenie rodzinne zwiększono wydatki w §4210 o kwotę 300,00 zł 

na zakup materiałów biurowych, §4400 o kwotę 450,00 zł na opłatę czynszu za lokal oraz w §4700 

o kwotę 150,00 zł na szkolenia pracowników, jednocześnie zmniejszono wydatki w §4370 o kwotę 

350,00 zł, w §4350 o kwotę 100,00 zł i w §4430 o kwotę 450,00 zł. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/176/13 w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2013 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5h)  Przewodniczący Rady odczytał treść skargi mieszkańców wsi Patoki dotyczącą 

nieprawidłowości przy budowie dróg gminnych w Patokach w 2008 roku a następnie projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk wraz z uzasadnieniem. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział – „ sprawa Państwu jest znana, ponieważ już raz ją 

omawialiśmy na sesji z racji wcześniejszej skargi jednego z mieszkańców wsi Patoki. Obecnie skarga 

wpłynęła od kilku mieszkańców. Dobrze, że w naszej gminie jest zachowana ciągłość władzy, bo inna osoba 

na moim miejscu nie wiedziałby, o co tu chodzi. Kilkanaście lat temu, były liczne pisma i prośby 

mieszkańców wsi Patoki o modernizację (podwiezienie żwirem) drogi tzw. „zagumiennej”. Z racji tej, że już 

trochę mentalność ludzi znam i wiem, że w niektórych wsiach mogą wystąpić problemy, dlatego 

opracowaliśmy projekt techniczny na przebudowę kilku odcinków dróg w tej miejscowości w tym, o których 

piszą skarżący. Na etapie projektowania, były prowadzone konsultacje projektanta z mieszkańcami 

poprzez zebrania wiejskie dotyczące sposobu wykonania konserwacji drogi a zarazem 

odwodnienia. Najlepszym rozwiązaniem było pogłębienie rowu  wzdłuż drogi od strony północnej i 

połączenie go ze studzienką melioracyjną, która znajduje się na nieruchomości Pana R w odległości ok. 3m 

od drogi. Wówczas ten Pan nie pozwolił na wejście na jego grunt i wcięcie się do studzienki. Cała procedura 

„przeszła”, mieszkańcy na zebraniach wiejskich byli informowani jak ta droga ma być, urządzona i w 

końcowym etapie  było wydane stosowne pozwolenie na budowę. Droga została wykonana zgodnie z 

projektem technicznym. Nie w całości z tego względu, że już na etapie projektowania jeden z mieszkańców 

nie wyraził zgody, aby na odcinku ok. 200m przy jego posesji droga została nawieziona. Niemniej projekt 

został wykonany i w miarę możliwości droga została urządzona, chociaż jak już wspomniałem ok. 200m 

przed posesją Pana R nie została nawieziona. 



 Obecnie ten Pan zaczyna „cwaniakować”  raz chciałby aby ten odcinek 200m drogi wykonać a drugi raz 

chciałby aby woda gdzieś „poszła” tylko nie do studzienki melioracyjnej na Jego posesji.  Zbieg 

okoliczności sprawił, że słyszałem jak Ten Pan w obecności dwóch innych osób w urzędzie gminy  mówił -  

„musimy wymusić na wójcie aby ten odcinek drogi ok. 200m dokończył a gdy pojawi się woda, to go 

rozliczymy”. Raz chcą abym dokończył remont drogi a później rozliczać pisać skargi. W tej chwili jest tam 

jedno rozwiązanie: od strony północnej wprowadzenie cieku do studzienki. Z taką propozycją wystąpiłem 

kilka lat temu do Spółki Wodnej Oni mówili, że podlegają pod Starostwo, więc wystąpiłem do Powiatu o 

pozwolenie na wykonanie odwodnienia z włączeniem się do wspomnianej studzienki. Otrzymałem zgodę, 

ale pod warunkiem, że gmina przejmie odpowiedzialność melioracyjną za ok. 150 ha ziemi od strony 

północnej i wszystkie urządzenia melioracyjne tam wybudowane. Nie mogliśmy się na to zgodzić,  aby 

rozwiązując problem odwodnienia dla Spółki Wodnej, wziąć odpowiedzialność za wszystkie urządzenia 

melioracyjne na tamtym terenie. Nie daliśmy się w to wciągnąć i odstąpiliśmy od tego zadania. Niemniej Ci 

Państwo piszą skargi, jednak myślę, że Ci co tam zaczęli  się budować byli świadomi tego jaki to jest niski 

teren i że od północy cała woda spływa w kierunku wsi. Niektórzy mieszkańcy jeszcze przed nawiezieniem 

omawianej drogi w latach 80-tych sami zaczęli nawozić(poza stodołami) swoje posesje żeby blokować 

spływ wody.   Jest to problem, który musi rozwiązać Wojewódzki Zarząd Melioracji i Usług Wodnych, 

Spółka Wodna, dobra wola mieszkańców. Gdyby była dobra wola wtedy tych mieszkańców, to problem 

dawno zostałby rozwiązany. Od ich woli, chęci wszystko zależy. Z urzędu tego problemu nie rozwiążemy i 

to nie jest zadanie gminy. Kiedy była budowana droga krajowa wtedy również można było pewne sprawy 

rozwiązać, uregulować, projektanci byli skłonni pomóc, ale też brakowało dobrej woli niektórych 

mieszkańców, bo w mojej ocenie, chcieli z tego „coś ugrać sobie, zyskać”, więc projektanci z tego się 

wycofali. Jeśli mieszkańcy dojdą do wniosku, że sami muszą ten problem rozwiązać, to ja zawsze pomogę, 

ale gmina nie wejdzie w nieswoje zadania”.  

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XIX/177/13 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad.6)  Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury za I półrocze 2013 roku. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie dużo wcześniej, 

mieli możliwość zapoznania się z nim i przeanalizowania. Sprawozdanie było też przedmiotem 

posiedzenia dwóch komisji Rady Gminy, na którym sprawozdanie było omawiane, wówczas były 

zadawane pytania - odpowiedzi udzielał Wójt Gminy i Pani Skarbnik. Sprawozdanie zostało 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez obie Komisje Rady. 

 Następnie Wójt Gminy dodał, że informacja w pełni nie obrazuje wykonania budżetu, ponieważ 

pierwsze trzy miesiące roku są w zasadzie „martwe” a na większość zadań inwestycyjnych czy 

remontowych są poogłaszane przetargi. Najważniejsze jest to, że środki finansowe na te zadania są 

zabezpieczone w budżecie.  

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2013r. 

/sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/.  

  

Ad.7)  Przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2013 

roku.  

   Wójt Gminy poinformował, że szczegółowo ze sprawozdaniem można zapoznać się w biurze rady 

natomiast w okresie sprawozdawczym Rada Gminy Brańsk odbyła 2 sesje ( 21 lutego i 29 maja), na 

których podjęła 23 uchwały. 

   Wszystkie uchwały zgodnie z przepisami Rozdziału 10 „Nadzór nad działalnością gminną” 

ustawy o samorządzie gminnym, podlegają nadzorowi na podstawie kryterium zgodności z 

prawem.  

Organem nadzoru w sprawach podejmowanych uchwał innych niż finansowe jest  Wojewoda 

Podlaski, a w zakresie spraw finansowych – Regionalna Izba Obrachunkowa  w Białymstoku. 

W okresie sprawozdawczym Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 2 rozstrzygnięcia 



nadzorcze:  

1) wskazujące na uchybienia formalne w uchwale Nr XVII/158/13 Rady Gminy Brańsk z 

dnia 21 lutego 2013r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2013-2016, 

2) wskazujące, iż uchwała narusza prawo w sposób nieistotny: Uchwała Nr XVIII/165/13 

Rady Gminy Brańsk z dnia 29 maja 2013r. w sprawie zarządzenia poboru w drodze 

inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Wykonanie 4 uchwał powierzono Przewodniczącemu Rady Gminy i zostały one zrealizowane. 

Uchwały, których wykonanie powierzono Wójtowi Gminy Brańsk zostały przekazane do realizacji 

zgodnie z merytorycznym zakresem działania poszczególnych Referatów w Urzędzie Gminy lub 

jednostek organizacyjnych gminy i zostały one zrealizowane lub są w trakcie realizacji. 

 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 

Ad.8)  Przedłożenie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych do 

Wójta Gminy Brańsk i Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk za 2012 rok. 

Wójt Gminy Brańsk odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych do Wójta 

Gminy. Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację z analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych do Przewodniczącego. Radni nie wnosili uwag i pytań do informacji. / informacje 

stanowią załączniki do protokołu/. 

 

Ad.9)  Przedłożenie „Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2012/2013, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów” 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że realizacja zadań oświatowych w gminie Brańsk 

przebiega dobrze a wyniki sprawdzianów i egzaminów są bardzo pozytywne. Szkoła Podstawowa 

w Mniu z egzaminów uzyskała drugie miejsce w województwie podlaskim i w każdym roku 

zajmuje czołowe miejsca w powiecie bielskim. W tej szkole jest wysoki poziom nauczania. 

Dalej Wójt powiedział -  „do kadry nauczycielskiej i dyrektorów szkół nie mam żadnych uwag, 

jedynie mam uwagi co do niektórych rodziców, że nie interesują się oświatą. Szkołę widzą dopiero 

w tedy, gdy jest likwidowania. Na co dzień odbieram to tak, że oświata to problem Wójta a przecież 

do oświaty dokładamy ok. 2mln. złotych, są to pieniądze wszystkich podatników. Moim zdaniem 

kadra jest dobrze przygotowana, dzieci są uczone na dobrym poziomie, ale nikt nie nauczy dziecka, 

jeśli rodzice się nie włączą na samym początku w ten proces. Rodzice powinni interesować się nie 

tylko tym, co dziecko robi w szkole, ale i po szkole. Szkoły są dobrze wyposażone uczniowie mają 

niegorsze warunki niż w innych szkołach w województwie. Dyrektorzy się angażują w naukę i 

rozwój dzieci a reszta zależy od rodziców. Jak wychowamy, jak ukierunkujemy dziecko, od tego 

będzie zależała przyszłość naszej Ojczyzny. Warto jest inwestować w dzieci.  

W ramach współpracy ze Stowarzyszeniem TUTOR w Kozarzach, mogliśmy zarekomendować do 

Programu Stypendiów Pomostowych jednego maturzystę z naszej gminy. Takie Stypendium zostało 

ufundowanie uczennicy pochodzącej z jednej z naszych wsi, na pierwszy rok dziennych studiów 

magisterskich”. 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 10) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 11) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 12 Sprawy różne: 

 sprawa sprzedaży działki we wsi Pietraszki 



Przewodniczący Rady odczytał podanie mieszkańców wsi Pietraszki, które wpłynęło do 

Rady Gminy w Brańsku, dnia 13 września 2013 r. w sprawie uniemożliwienia sprzedaży 

działki o nr geod. 52 położonej we wsi Pietraszki, która jest mieszkańcom bardzo potrzebna, 

(z przeznaczeniem na przystanek autobusowy dla dzieci dojeżdżających do szkół oraz jako 

miejsce do sprawowania Mszy Św. w czasie święcenia pól).  Dalej Przewodniczący Rady 

poinformował, że było pismo skierowane do Rady Gminy Brańsk z dnia 18 czerwca 2013r. 

od Pana S.P. mieszkańca wsi Pietraszki o umożliwienie mu kupna działki o nr geod. 52. w 

tej miejscowości. Jednak dnia 9 września 2013r. zostało przez wnioskodawcę wycofane 

więc sprawa stała się bezprzedmiotowa. Przewodniczący nadmienił, że Rada Gminy Brańsk 

i Wójt Gminy przy sprzedaży działek gminnych zawsze zasięgają opinii mieszkańców danej 

miejscowości. 

Głos zabrał Pan Wacław Pietraszko, który powiedział, że wieś Pietraszki jest wsią niedużą 

i mieszkańcy chcą, aby Rada Gminy i Wójt  przychylili się do prośby mieszkańców i na tej 

działce postawili krzyż. Nadmienił również, że kiedy była komasacja gruntów ta działka już 

istniała, była na niej studnia z której prawie wszyscy mieszkańcy czerpali wodę.  Nikt z 

mieszkańców wsi Pietraszki nie wie, na jakiej podstawie Pan S.P. twierdzi, że należała do 

Jego rodziny.  

Wójt Gminy powiedział – „ problem z tą działką jest mi znany, wiem, że mieszkańcy wsi 

Pietraszki nie są zainteresowani, aby ją  sprzedać. Jednak Sołtys informował, że mieszkańcy 

byliby skłonni pozwolić na sprzedaż działki  Panu P. gdyby On w zamian kupił i 

nieodpłatnie przekazał na rzecz sołectwa  inną działkę położoną w centrum wsi. Natomiast, 

co do postawienia krzyża, gmina nikomu krzyży nie stawiła i uważam, że nie powinna 

stawić, to powinno wynikać z potrzeby serca, religijności mieszkańców danej wsi. Z 

doświadczenia wiemy, że gdzie krzyż postawili mieszkańcy to o Niego i o otoczenie dbają, 

natomiast tam gdzie ktoś postawił, zdarza się, że tym krzyżem nikt później się nie 

interesuje, nie sprząta - to o czymś świadczy. Mogę pomóc, mogę wspierać, ale ludzie 

muszą czuć sami taką potrzebę postawienia krzyża. Tym bardziej należy pamiętać, że jest to 

na dziś działka sporna”. 

 Wójt Gminy powiedział – „Państwo jako radni, sołtysi powinniście więcej współpracować 

i dbać o dobro gminy. Ciągle powtarzam „gmina to nie Jaworowski”, gmina to wszyscy 

mieszkańcy, stanowiący wspólnotę samorządową a urząd jest tylko organem pomocniczym 

gminy. Dalego chciałbym abyście Państwo bardziej interesowali się gminą,  podpowiadali 

jak rozwiązywać trudne sprawy m.in.: 

 sprawa bezpańskich psów - nie jest sztuką zgłosić do urzędu, że biegają psy, gmina 

może je wszystkie wyłapać, tylko na to „pójdą” Wasze i moje pieniądze z podatków, 

uważam, że problem powinniśmy wspólnie rozwiązać.  

 sprawa opieki społecznej - niektórzy mieszkańcy celowo swoje gospodarstwa 

posprzedawali lub poprzekazywali dzieciom, rodzinie a teraz oczekują pomocy z 

opieki społecznej lub umieszczenia w Domu Pomocy Społecznej. Koszt utrzymania 

jednego pensjonariusza to ok. 3 tys. zł. jeżeli osoba ma 1 tys. zł emerytury to resztę 

musi dołożyć gmina z podatków.  

 brak zainteresowania mieszkańców gminy Powiatem – nie mogę wyręczać Powiatu 

w wykonywaniu jego zadań. Powinniście się Państwo interesować tym, czy osoby 

przez Was wybrane zabierają głos w Waszej sprawie? Nikogo tutaj nie „atakuję”, ale 

jako wyborcy rozliczajcie swoich przedstawicieli w Radzie Powiatu. Jako 

mieszkańcy, radni powinniście pisać i w sposób kulturalny żądać naprawienia dróg 

powiatowych na waszym terenie. W Powiecie na mnie „krzywo patrzą” i mówią, że 

tylko ja ciągle „dochodzę” a moi mieszkańcy niczego nie chcą. 

 sprawa przygotowania się do okresu zimowego – teraz w tym czasie trzeba 

przygotować się do zimy, zastanowić się, które przepusty, mostki należy udrożnić. 

To właściciel przyległej nieruchomości odpowiada za przepusty i zjazdy. Gmina 

odpowiada za przepusty położone pod drogami a nie przy posesji.  



 Sprawa śmieci – temat jest trudny do opanowania, ustawodawca ustawę wprowadził 

ale nikt nie był do niej przygotowany. We wszystkich gminach odbyły się przetargi 

na odbiór odpadów, jednak firmy nie były w stanie przez jedną noc, na 1 lipca 

porozstawiać pojemniki na śmieci. W naszym kraju tylko 30 % mieszkańców miało 

pojemniki, więc trzeba było je zamówić za granicą. Aby Firma „Czyścioch” która 

wygrała przetarg w naszej gminie,  mogła świadczyć usługę, pracownik urzędu 

jeździł z przedstawicielami firmy po terenie i pokazywał gdzie mieszkają koloniści i 

w jaki sposób dojechać. Państwo narzekacie, że śmieci Wam nie zabierają, są głosy, 

aby może zerwać umowę. Jednak na pewno nie byłoby to z korzyścią dla gminy i 

mieszkańców, bo są sygnały, że drugie przetargi „idą drożej”. Uważam, że 

powinniśmy z Firmą prowadzić rozmowy a wszystko powoli się unormuje.   

Wystąpiłem o poradę prawną jak zachować się wobec firmy, gdy w 100% nie 

wywiązuje się ze swych zobowiązań i nie wszędzie śmieci są odbierane?. 

Odpowiedź jest jedna, mieszkańcy muszą płacić a Firmę trzeba ukarać. W naszym 

przypadku jest to 100zł + 8%VAT za każdy przypadek nie wykonania usługi 

odbioru odpadów z nieruchomości z winy wykonawcy, wg ustalonego 

harmonogramu. Państwo musicie każdorazowo zgłaszać do urzędu, kiedy śmieci nie 

zostały odebrane, bo urząd nie będzie płacił za niewykonaną usługę. Przyjęliśmy w 

naszej gminie, że wpłaty mogą być kwartalne, ale zwróciłem się również do 

sołtysów i mieszkańców, aby nie czekali do końca kwartału i wnosili opłaty 

sukcesywnie, ponieważ urząd dla Firmy płaci, co miesiąc. Musimy ze sobą wszyscy 

współpracować, rozmawiać, aby problemy rozwiązywać. Nikt za nas niczego nie 

załatwi. 

 Sprawa ceny wody – w gminie Brańsk jest jedna z najniższych cen wody w 

województwie podlaskim, to od naszej mądrości i kontroli wzajemnej będzie 

zależało czy ta cena będzie wysoka czy niska, jeżeli Państwo będziecie zwracali 

uwagę na przecieki, na kradzieże wody. 

 W dalszej części obrad Wójt Gminy odczytał prośbę Parafii Rzymskokatolickiej w 

Wysokim na Białorusi o wsparcie finansowe remontu świątyni, która jest w znacznym 

stopniu zdewastowana. Poinformował, że ofiary na remont kościoła składano podczas 

Festynu w Kalnicy i poprzez sołtysów. Zwrócił się do obecnych na sesji, że jeżeli ktoś jest 

w stanie wesprzeć, to może złożyć datek do Pana Sekretarza a całość ofiar Wójt zawiezie i 

przekaże Parafii w Wysokim może podczas październikowego wyjazdu na Białoruś.  

 Wójt Gminy poinformował, że odnośnie remontu równiarki sprawa się skomplikowała, jak 

stwierdził mechanik prawdopodobnie „wysiadła” część elektroniczna, której w Polsce nie 

ma i trzeba sprowadzić z zagranicy, jeżeli zostanie sprowadzona, może wówczas uda się 

naprawić równiarkę. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że 26 lipca 2013r. do wiadomości Przewodniczącego 

Rady Gminy Brańsk wpłynęła od Pana G.O. odpowiedź na protest mieszkańców wsi 

Załuskie Kościelne złożonego przeciwko zamierzonej przez Niego inwestycji polegającej na 

budowie budynków inwentarskich chlewni wraz z infrastrukturą towarzyszącą na działce o 

nr geod. 98/6 w obrębie gruntów wsi Załuskie Kościelne. W związku z tym, że pismo jest 

dość obszerne radni mogą się z nim zapoznać w biurze obsługi rady. 

Głos w tej sprawie zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że konflikt Pana G.O. z 

mieszkańcami wsi Załuskie Kościelne jest bardzo duży.  W sprawę są zaangażowani 

prawnicy każdej ze stron oraz  stowarzyszenia.   

Dalej Wójt powiedział – „Chcę Państwu powiedzieć, że gmina nikogo nie męczy ( jak to 

jest sugerowane) z urzędu sami nie szukamy problemu, ale jeżeli ktoś dzwoni i zgłasza 

skargę to my musimy interweniować i wysłać kontrolę. Odbieram nieraz telefony od 

młodzieży z Załuskich Kościelnych, którzy informują, że jest taki „smród” i nie można okna 

otworzyć. Procedury w sprawie wydania decyzji środowiskowych na razie trwają. W tym 

konflikcie nie jestem po niczyjej stronie, ale uważam, że pierwszeństwo w naszej gminie 



mają ludzie a nie zwierzęta”. 

 Głos zabrał Pan Kazimierz Krzemień Sołtys wsi Brzeźnica Przewodniczący NSZZ RI 

„Solidarność”, który poinformował, że nie powinno być mowy o zerwaniu umowy z Firmą 

odbierającą śmieci, bo po drugim przetargu może być znacznie drożej. Natomiast we wsi 

Brzeźnica nie ma problemu, śmieci są zabierane sukcesywnie a mieszkańcy zaczynają się do 

nowej sytuacji przyzwyczajać i wnoszą opłaty. W gorszej sytuacji są koloniści, ponieważ po 

I kwartale nie mieli odebranych śmieci. 

 Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ gmina na śmieciach nie ma zamiaru zarabiać, jeżeli 

sytuacja się ustabilizuje, to może niektóre osoby ( rodziny wielodzietne) w części zwolnimy 

z opłat, ale to przedyskutujemy na Komisjach”. 

 Głos zabrał Sołtys wsi Pietraszki mówiąc – „ Pan S.P. wycofał swoje podanie o kupno 

działki, bo niektórzy mieszkańcy wsi wycofali swoje poparcie dla Niego. Gdy wieś 

kupowała działkę była planowana na niej budowa świetlicy wiejskiej a mieszkańcy na jej 

kupno przeznaczali swoje oszczędności (mój ojciec sprzedał konia i wszystko przekazał). 

Przez miedzę sprzedaje się działka, niech Pan S.P. kupi ją dla wsi a My  odstąpimy od 

działki o nr 52. Pan S.P. na tą działkę wywozi śnieg a gdy ja trochę wywiozłem, to na mnie 

naskarżył”.  

 Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że nie można wywozić śniegu na czyjąś 

działkę, natomiast wracając do tematu śmieci, powiedział, że skargi są wszędzie, ale ustawa 

o gospodarowaniu odpadami nie była realna do wykonania w tym terminie. Musimy 

wszyscy się nauczyć segregacji śmieci i jedni drugim pomagać oraz jedni drugich pilnować. 

Jeżeli gmina będzie  taniej płacić Firmie odbierającej, to stawka może być obniżona.   

 

Ad. 13 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12
20 

zamknął 

obrady  XIX sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 


